
Visoki predstavnik pozvao na
reformu  zdravstva  prilikom
posjete  Klinickom  centru
Univerziteta u Sarajevu
Visoki predstavnik, Wolfgang Petritsch, pozvao je danas na
reformu upravljanja u zdravstvu u cijeloj Bosni i Hercegovini,
cime bi se osiguralo da novcana sredstva zaista i dodju do
onih kojima su potrebna. On je rekao da bi bolja komunikacija
i  saradnja  izmedju  zdravstvenih  institucija  i  vlada  na
razlicitim  nivoima,  transparentno  prikupljanje  i  isplata
javnih sredstava institucijama zdravstva i poboljsan sistem
upravljanja  mogli  stvoriti  bolji  i  efikasniji  sistem
zdravstvene  zastite.

Visoki predstavnik uputio je pomenuti poziv prilikom svoje
posjete  Klinickom  centru  Univerziteta  u  Sarajevu  (Bolnici
Kosevo)  gdje  se  susreo  sa  nedavno  imenovanim  direktorom
Bolnice,  doktorom  Farisom  Gavrankapetanovicem.  Dr.
Gavrankapetanovic  poveo  je  visokog  predstavnika  u  obilazak
pedijatrijskog odjeljenja na kome su, u intenzivnoj njezi,
smjestene prijevremeno rodjene bebe, ali i djeca oboljela od
karcinoma. Direktor je visokom predstavniku takodjer pokazao i
novi dio bolnice namjenjen sterilizaciji instrumenata, koji ce
biti otvoren tokom ovog mjeseca.

Visoki  predstavnik  ukratko  je  izlozio  doktoru
Gavrankapetanovicu  i  bolnickom  osoblju  kako  prioritetni
zadatak njegovog Ureda u 2001. godini  ekonomska reforma 
takodjer obuhvata vitalne institucije od javnog znacaja kao
sto je sarajevska Bolnica Kosevo. Visoki predstavnik pohvalio
je njihov rad i iskazao svoje izuzetno postovanje odluke tih
visoko kvalificiranih profesionalaca da ostanu i rade u Bosni
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i Hercegovini, a ne da napuste zemlju zbog dobro placenih
poslova u inostranstvu.

Visoki predstavnik istakao je kako je svjestan cinjenice da se
mnogi ljekari zele u potpunosti posvetiti medicinskom radu i
da, stoga, zele dovesti sposoban i educiran rukovodni kadar
koji  ce  gradjanima  Bosne  i  Hercegovine  moci  obezbijediti
efikasne  zdravstvene  usluge  zasnovane  na  realnim  cijenama.
Visoki  predstavnik  je  rekao  kako  nova  bosanskohercegovacka
Vlada, njegov Ured, Svjetska banka i Evropska unija pokusavaju
naci nacine poboljsanja sistema zdravstvenog osiguranja, ali i
mogucnosti  obezbjedjenja  efikasnijeg  finansiranja  javnih
sektora opcenito. Visoki predstavnik je jos jednom istakao
kako  bosanskohercegovacki  gradjani  moraju  placati  poreze  i
drustvene doprinose ukoliko zele da oni i njihova djeca imaju
pristojnu zdravstvenu zastitu.

Visoki predstavnik je takodjer istakao da usluge takve prirode
kao sto je zdravstvena zastita ne bi trebale imati nikakva
ogranicenja, kao i to da bi trebalo poboljsati komunikaciju i
razmjenu informacija kao i saradnju izmedju bolnica, domova
zdravlja, klinickih centara i Fondova socijalnogsirom Bosne i
Hercegovine  jer  bi  to,  po  rijecima  visokog  predstavnika,
znatno doprinijelo izvrsenju prioritetnog zadatka  povratka
izbjeglica.


